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Jaký je hlavní problém Ruska, který se nám bohužel
nepodaří zcela vyřešit?

putin-today.ru/archives/204642

V naší zemi je soustředěno asi 30 % světových přírodních zdrojů. Pro zpracování všech
těchto zdrojů na hotové výrobky je nutné, aby 30 % světového průmyslu bylo
soustředěno v Rusku – a k tomu potřebujeme mít k dispozici 30 % světové pracovní síly
(výrobní speciality).

Čísla jsou samozřejmě přibližná a dokonce podmíněná, ale hlavní myšlenkou je toto: je
prostě nemožné zpracovat všechny naše zdroje v zemi.

SSSR měl téměř 300 milionů občanů, zatímco populace moderního Ruska je pouze 146
milionů (1,8% populace planety). 1,8 % lidí nedokáže plně zpracovat 30 % světových
zdrojů.

To znamená, že většinu zdrojů budeme VŽDY vyvážet ve formě surovin, protože surovin
máme 10x více než lidí.

Nedostatek lidí je hlavním problémem Ruska a píšu o tom už mnoho let.

Jsme prostě nuceni outsourcovat výrobu (například veškerého spotřebního zboží) do
Číny, protože ta má pracovní zdroje. To znamená, že si čínskou pracovní sílu
„pronajímáme“ a převádíme na ni suroviny. Hotové zboží nám také vrací.

 
Samozřejmě je stále co zlepšovat. Například v Německu je 2x méně obyvatel, ale HDP je
přibližně stejné. To znamená, že i se současnou úrovní technologií můžeme zvýšit
produktivitu práce 2x (relativně vzato).
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Na cestě je ale několik výkonnějších „urychlovačů“ produktivity práce – zavádění umělé
inteligence do výroby a zvýšená robotizace.

A přesto, ať se snažíme sebevíc, vždy nám budou chybět lidé. A důležité je také to, že na
pozadí největšího území na světě máme monstrózní nedostatek lidí. To znamená, že
naše hustota obyvatelstva nejenže ponechává mnoho přání, ale je neslučitelná s
moderní, efektivní ekonomikou.

Jak se to vláda snaží napravit?

Za prvé, jak to vidím já, pokouší se vytvořit „kapsy s vysokou hustotou“. Nazvěme to
tak. To znamená, že lidé jsou vyzýváni, aby se přiblížili k sobě -   do aglomerací
Moskvy a Leningradu, na území Krasnodar atd. Vysoká hustota obyvatelstva vede
ke zvýšení produktivity.
Za druhé se snaží zvýšit porodnost, ale zdá se mi, že se s tím nedá nic moc dělat.
10krát zvýšit porodnost, abychom dohnali chybějící populaci za několik desetiletí, je
fyzicky nemožné.
Za třetí, počet pracovních sil se zvyšuje anexií nových území (která jsou
industrializovaná a obyvatelstvo je již vyškoleno ve výrobě)
Začtvrté a to hlavní, snaží se zvýšit pracovní sílu na úkor migrantů. Jakkoli to může
znít smutně, ekonomika se bez pracovní síly migrantů neobejde. Další věc je, že je
třeba zlepšit kvalitu migrující pracovní síly – ano. Skutečně silná ekonomika se ale
bez migrantů neobejde. Podívejte se na EU a USA - lámou všechny rekordy v
dovozu migrantů, ačkoli jimi trpí ještě více než my. A to není bez důvodu. Vybírá se
menší ze dvou zel, protože nikdo nechce kolaps ekonomiky a prohru v konkurenci.
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